
Protokół z XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu
odbytej w dniu 1 sierpnia 2017 r. w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji              - 11

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Rozpatrzenie uchwał: 

1/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Miasto Łowicz na
lata 2017-2024,
2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok,

3/ w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi,
4/ w sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  bankowego  na  pokrycie
planowanego deficytu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek.

4. Zakończenie Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej.

Ad. 1
Otwarcia  obrad  XLVI  Nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej w Łowiczu Radny Michał Trzoska. Powitał Radnych oraz
zaproszonych gości: Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Sekretarza Miasta
Panią  Marię  Więckowską,  Radcę  Prawnego  Katarzynę  Kranik-Saleh,  Naczelników
Wydziałów,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  Dyrektorów  jednostek  i  przedstawicieli
mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  stwierdził,  że na Sesji  Rady Miejskiej
obecnych jest 11 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  stwierdził,  że  proponowany porządek
obrad XLVI Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym. 
Radni uwag oraz innych propozycji nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska stwierdził, że porządek obrad XLVI Sesji
został przyjęty. 
Zaproponował, aby Sekretarzem XLVI Nadzwyczajnej Sesji został Radny Krzysztof Olko,
który wyraził zgodę. 

Ad. 3 Rozpatrzenie uchwał:
1/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Miasto
Łowicz na lata 2017-2024 - przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)
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Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 11 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

U c h w a ł ę Nr XLVI/300/2017

2/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok - przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik stwierdził, że ul. Kopernika jest ulica dojazdową do gruntów rolnych.
Porównał  budowę ul.  Kurpińskiego i  Szymanowskiego z budową ul.  Kopernika.  Budowa
ul. Kurpińskiego i  Szymanowskiego,  o łącznej  długości  393 metry o szerokości  6 metrów
zostanie wykonana z kostki za kwotę 291 000 zł, natomiast ul. Kopernika o długości 429 m
(36 metrów różnicy)  o szerokości 6 metrów zostanie  wykonana z nawierzchni  asfaltowej,
wraz  z  budową  chodnika  planowana  jest  za  kwotę  610 000  zł.  Różnica  w kwotach  za
wykonanie  tych  inwestycji  wynosi  349 000  zł.  Przypomniał,  że  głosował  za  zmianami
w budżecie,  w których wprowadzone zostało wykonanie  ul.  Kopernika.  Wtedy planowana
była kwota 410 000 zł, w tym dotacji 50 000 zł. Okazało się, że kwota wzrosła do 610 000 zł
przy takiej  samej  kwocie dotacji.  Zwrócił  uwagę, że jest  to droga dojazdowa do gruntów
rolnych. Stwierdził, że powinien zostać unieważniony przetarg i powinno się szukać tańszego
wykonawcy.  Uważa,  że ta  sytuacja  związana  jest  z niegospodarnością.  Zaznaczył,  że  jest
wiele ważnych ulic w mieście, które powinno się wykona
. Przypomniał, że wiele razy prosił o wykonanie ul. Czajki. 
Zapytał  co  w  ramach  wydatków  bieżących  będzie  wykonane  na  Pływalni  Miejskiej  za
30 000 zł. Zapytał czemu nie jest remontowany budynkiem przy ul. Akademickiej. 
Stwierdził,  że będzie głosował przeciw tej  uchwale,  gdyż nie zgadza się żeby miasto tyle
płaciło  za  wykonanie  drogi  prowadzącej  do  gruntów  rolnych.  Inaczej  zagłosuje,  jeśli
Burmistrz przekona go, że jest inny cel wykonania tej drogi np. powstanie tam fabryka.  
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta  stwierdził,  że długo zastanawiał się co zrobić
z ul. Kopernika. Materiały budowalne podrożały o 30%. W przetargu na ul. Dmowskiego,
oferta  wykonawcy  przekraczała  zaplanowane  wydatki  o  2 000 000  zł.  Został  on
unieważniony. Na ul. Kopernika oferta wykonawcy też jest dużo większa. Stwierdził, że na
ul.  Kopernika  zostanie  wykonany  szerszy  zakres  inwestycji  w  porównywaniu  do
ul. Szymanowskiego  i Kurpińskiego.  Wykonanie  chodników  również  jest  bardzo  drogie.
Pełna dokumentacja dot. wykonania ul. Kopernika została przygotowana i złożona do dnia
8 lutego  2017  roku  w  Departamencie  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Urzędu
Marszałkowskiego. Inwestycja ta miała być w 50% dofinasowana. W dniu 31 lipca 2017 roku
rozmawiał  z dyr.  Jakubem Gajewskim,  który mówił,  że  dotacja  może będzie zwiększona,
gdyż  dużo  wnioskodawców  się  wycofało  ze  względu  na  krótki  czas  i  wysokie  ceny
w przetargach.  Przypomniał,  że  wiele  przetargów inwestycyjnych  zostało unieważnionych,
gdyż nikt nie złożył  oferty.  Stwierdził,  że 2018 rok będzie jeszcze trudniejszy,  gdyż będą
realizowane  różne  projekty  z dofinasowaniem  unijnym  i  rynek  przetargowy  na  pewno
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podrożeje.  Stwierdził,  że  nie  jest  wiadome  czy  miasto  otrzyma  w  przyszłym  roku
dofinasowanie.  W zeszłym roku miasto nie otrzymało  dofinasowania ani na ratusz ani na
basztę gen. Klickiego. W 2017 roku miasto dostało dofinasowanie na basztę. W przetargu na
renowację baszty oferta była niższa niż zaplanowane wydatki. 
W  budynku  przy  ul.  Akademickiej  miasto  planuje  skorzystać  ze  wsparcia  budownictwa
socjalnego  z  Funduszu  Dopłat  z  Banku  Gospodarstwa  Krajowego.  Możliwość
dofinansowania  wynosi  50%. Do wniosku musi  zostać  przygotowana pełna dokumentacja
remontu tego budynku.
Na pływalni zostanie wykonany duży remont. Zostaną wymienione przewody hydrauliczne
i sieci grzewczej, które są w złym stanie. Ma być również położona nowa terakota wokół
basenu.
Umowa na wykonanie ul. Kopernika nie jest jeszcze podpisana. W 2007 roku ta ulica została
utwardzona destruktem, gdyż była w złym stanie. Zostały zdjęte środki z kredytów, gdyż nie
wszystkie  wydatki  będą  wykonane.  Stwierdził,  że  przyszły  rok  nie  będzie  tańszy.  Podjął
decyzję, żeby tę ulicę wykonać.
Radna Zofia Wielemborek zapytała o jaką umowę chodzi, w pozycji dochody z tytułu kar
i odszkodowań  w  wysokości  4533  zł.  Zapytała,  czemu  jest  zmniejszenie  dodatków
mieszkaniowych  o  kwotę  40 000  zł,  i  zmniejszenie  wydatków  majątkowych  związanych
z termomodernizacją budynku przedszkola nr 5 na ul. Chełmońskiego. 
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta poinformował,  że  dochód  z  tytułu  kar
i odszkodowań  jest  to  kwota  naliczona  za  niedotrzymanie  przez  wykonawcę  terminów
wynikających  z  umowy.  Kara  została  potrącona  z  wartości  faktury,  którą  miasto  miało
zapłacić. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że pytanie dotyczyło o jaką umowę chodzi.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta poinformował, że umowa dotyczyła wykonania
dokumentacji projektowej budynku przy ul. Akademickiej. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta  poinformował, że na wykonanie dokumentacji
projektowej dotyczącej termomodernizacji Przedszkola nr 5 pierwszy i drugi przetarg został
unieważniony, gdyż  nikt się nie zgłosił. W trzecim przetargu wykonawca przedstawił za dużą
kwotę. Stwierdził, że trudno jest znaleźć projektanta. 
Poinformował,  że  bezrobocie  w  Łowiczu  wynosi  6,1%.  Jest  problem  ze  znalezieniem
wykonawców. Przy przetargu na oczyszczalnie ścieków 6 firm się angażowało, a ostatecznie
do przetargu przystąpiły 2. Dodatki mieszkaniowe uległy zmniejszeniu, gdyż zmniejszyło się
na  nie  zapotrzebowanie.  Świadczy  to  wzroście  stopy  życiowej  oraz  zamożności
mieszkańców. 
Radna Zofia Wielemborek zapytała jaki jest teraz plan wydatków na dodatki mieszkaniowe.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta poinformował,  że plan wydatków na dodatki
mieszkaniowe wynosi około 980 000 zł. 
Radny Marek Boroski poinformował,  że Burmistrz  ma dużo racji  w tym co powiedział.
Również uważa, że w przyszłym roku będzie gorzej. Ludzie patrzą sobie na ręce, jest coraz
mniej oszust i korupcji.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  będzie  nabór  wniosków
o dofinansowanie  projektów  w  ramach  Osi  priorytetowej  IV  Gospodarka  Niskoemisyjna,
Działanie  IV.2  Termomodernizacja  budynków,  Poddziałanie  IV.2.2  Termomodernizacja
budynków w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata
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2014-2020.  Wnioski można będzie składać w terminie od dnia 9 października 2017 r. do dnia
20 października 2017 r.  Jeśli zgłosi się projektant Przedszkole nr 5 zostanie włączone do tego
projektu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie: 8 „za”, 1 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:

U c h w a ł ę Nr XLVI/301/2017

3/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony  Środowiska   i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  -  przedstawił  Pan  Arkadiusz
Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie: 9 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

U c h w a ł ę Nr XLVI/302/2017

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta zapytał  radcę prawnego czy uchwała została
podjęta zgodnie z prawem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował 5 minut przerwy.

Przerwa
Po przerwie

Przewodniczący  Rady  Miejskiej zacytował  art.  58  ustawy  o  samorządzie  gminny
„1. Uchwały  i  zarządzenia  organów  gminy  dotyczące  zobowiązań  finansowych  wskazują
źródła, z których zobowiązania te zostaną pokryte. 2.  Uchwały rady gminy, o których mowa
w  ust.  1,  zapadają  bezwzględną  większością  głosów  w  obecności  co  najmniej  połowy
ustawowego składu rady.”  Stwierdził,  że uchwała została  podjęta  zgodnie z obowiązującą
procedurą. 

4/ Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na
pokrycie   planowanego  deficytu  oraz  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętych  kredytów
i pożyczek - przedstawi Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie: 9 „za” , 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:

U c h w a ł ę Nr XLVI/303/2017

Ad. 4
Na tym zakończono obrady XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała: Katarzyna
MarczakSekretarz Sesji:

Krzysztof
OlkoPrzewodniczący

Rady:

Michał Trzoska
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